
Protokół Nr XXI/2017

z sesji Rady Gminy Tarnawatka odbytej w dniu 14 czerwca 2017 roku.

W sesji udział wzięli radni Pan/Pani:
Cisło Robert
Kopczyński Stanisław
Malec Ryszard
Mańdziuk Kazimiera
Matwiejszyn Mariusz
Mazurek Jan
Michałuszko Maria
Milichiewicz Stanisław
Piasecki Jarosław
Piróg Andrzej
Stefaniak Krzysztof
Urbański Stanisław

Nieobecni usprawiedliwieni Pan/Pani:
Dudek Bogdan
Litwińczuk Ryszard
Paszt Leszek

Spoza Rady Gminy w sesji udział wzięli Pan/Pani:
Piotr Pasieczny – Wójt Gminy
Marian Szałapski – Sekretarz Gminy
Aneta Pankiewicz – Skarbnik Gminy
Marek Barcicki – Radca Prawny
Sołtysi wg listy obecności

Porządek obrad:
1. Otwarcie obrad.
2. Stwierdzenie quorum i przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji.
4. Interpelacje i zapytania radnych.
5. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami oraz realizacji uchwał 

Rady Gminy podjętych na poprzedniej sesji.
6. Sprawozdanie Wójta z wykonania budżetu gminy za 2016 rok.
7. Omówienie sprawozdania finansowego.
8. Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o sprawozdaniu z

wykonania budżetu za 2016 rok.
9. Przedstawienie informacji o stanie mienia jednostki samorządu terytorial-

nego.



10.Stanowisko Komisji Rewizyjnej w sprawie absolutorium dla Wójta Gmi-
ny Tarnawatka z tytułu oceny wykonania budżetu gminy za rok 2016.

11.Przedstawienie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej o wniosku Komi-
sji Rewizyjnej w sprawie absolutorium.

12.Dyskusja.
13.Podjęcie uchwał w sprawach:
 rozpatrzenia i zatwierdzenie sprawozdania finansowego wraz ze sprawoz-

daniem Wójta Gminy Tarnawatka z wykonania budżetu za 2016 rok,
 udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykonania budżetu za 

2016 rok,
 zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Tarnawatka na lata 

2017-2021,
 zmian w w uchwale budżetowej na 2017 rok,
 zmiany uchwały Nr XX/136/2012 Rady Gminy Tarnawatka z dnia 30 paździer-

nika 2012 r. w sprawie podziału Gminy na okręgi wyborcze, ustalenia ich gra-
nic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu do Rady 
Gminy Tarnawatka,

 zmiany uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych i gimna-
zjum do nowego ustroju szkolnego.

14. Odpowiedzi na interpelacje i zapytania radnych.
15. Wolne wnioski i zapytania.
16. Zakończenie obrad.

Do pkt. 1

Sesję rozpoczęto o godz. 13.00. Otwarcia XXI sesji  VII kadencji  Rady
Gminy Tarnawatka dokonała Pani Kazimiera Mańdziuk Przewodnicząca Rady
Gminy Tarnawatka.

Do pkt. 2

Przewodnicząca Rady Gminy na podstawie listy obecności stwierdziła, że
na stan 15 radnych obecnych jest 12 radnych. Przewodnicząca w związku z tym
stwierdziła quorum. Po czym odczytała proponowany porządek obrad.

Do porządku obrad radni nie wnieśli uwag, ani zastrzeżeń, wobec tego
Przewodnicząca Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne przyjęcie
porządku obrad. Obecnych było 12 radnych, głosowało 12 radnych, „za” 12,
„przeciw”  0,  „wstrzymało  się  od  głosu”  0.  Porządek  obrad  został  przyjęty
jednogłośnie.

Do pkt. 3



Przewodnicząca  Rady  Gminy  Kazimiera  Mańdziuk  poinformowała,  że
tradycyjnie  protokół  z  poprzedniej  sesji  był  wyłożony  w  sali  obrad  do
publicznego wglądu, następnie zapytała, czy są uwagi do treści protokołu. Nikt
nie zgłosił uwag. Przewodnicząca zapytała, czy odczytać protokół z poprzedniej
sesji.  Nikt  nie  zgłosił  takiej  potrzeby,  wobec  tego  Przewodnicząca  Pani
Kazimiera  Mańdziuk  poddała  pod  głosowanie  jawne  przyjęcie  protokołu  z
poprzedniej  sesji  bez  czytania.  Obecnych  było  12  radnych,  głosowało  12
radnych,  „za”  12,  „przeciw”  0,  „wstrzymało  się  od  głosu”  0.  Protokół  z
poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie. 

Do pkt. 4

Pan Stanisław Kopczyński poprosił, o poprawienie dróg na osiedlu OHZ.
Pan Jarosław Piasecki poprosił, o zrobienie bezpiecznego zjazdu z drogi

krajowej nr 17 w Suminie w kierunku Krasnobrodu.
Pan  Stanisław  Milichiewicz  zgłosił,  potrzebę  naprawy  dróg  w

Wieprzowie oraz w Dąbrowie Tarnawackiej obok Pana Wiatrzyka.
Pan Ryszard Malec poprosił, o zgłoszenie do Zarządu Dróg Powiatowych,

aby wyremontowali drogi powiatowe w Tarnawatce-Tartaku.
Pan Andrzej Piróg zapytał, na jakim etapie jest sprawa zamiany budynku

ośrodka zdrowia z budynkiem po GOPS.

Do pkt. 5

Wójt przedstawił sprawozdanie z uchwał podjętych na poprzedniej sesji,
co stanowi załącznik do protokołu.

W dalszej części Wójt poinformował, że:
- trwają prace na budowie odcinków dróg w Podhuciu i w Tarnawatce,
- odbyła się komisja Rady Gminy Tarnawatka, w czasie trwania której udaliśmy
się na inwestycje budowy hali sportowej,
-  jesteśmy w trakcie przygotowania przetargu na wyposażenie hali  sportowej
oraz instalacji solarnych.
Na terenie gminy odbyły się imprezy:
- konkurs palm wielkanocnych,
- Dzień Strażaka w miejscowości Pańków,
- Dzień Kultury Chrześcijańskiej,
-koncert Chóru Tarna-Vox w Tomaszowskim Domu Kultury i Gminnym Ośrod-
ku Kultury w Tarnawatce.

Następnie Pan Wójt podziękował Pani Przewodniczącej Kazimierze Mań-
dziuk za czynny udział oraz finansowe wsparcie konkursów szkolnych.

Do pkt. 6



Sprawozdanie  z  wykonania  budżetu  gminy  za  rok  2016  przedstawił  i
omówił Wójt Gminy Piotr Pasieczny.

Do pkt. 7

Pan Wójt Piotr Pasieczny omówił sprawozdanie finansowe gminy za rok
2016.

Do pkt. 8

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytał uchwałę
Nr RIO-Z-I-0034/41/2017 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunko-
wej w Lublinie z dnia 12 kwietnia 2017 roku w sprawie zaopiniowania sprawoz-
dania z wykonania budżetu gminy.

Do pkt. 9

Pan Wójt Piotr Pasieczny przedstawił informacje o stanie mienia jednostki
samorządu terytorialnego.

Do pkt. 10

Pani Maria Michałuszko Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej przedstawi-
ła stanowisko komisji w sprawie absolutorium dla Wójta Gminy z tytułu oceny
wykonania budżetu gminy za rok 2016.

Do pkt. 11

Przewodnicząca Komisji Rewizyjnej Pani Maria Michałuszko przedstawi-
ła uchwałę Nr RIO-Z-I-0035/41/17 Składu Orzekającego Regionalnej Izby Ob-
rachunkowej w Lublinie z dnia 17 maja 2017 roku w sprawie zaopiniowania
wniosku absolutoryjnego.

Do pkt. 12

Przewodnicząca obrad sesji Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk otwo-
rzyła dyskusję nad przedstawionymi materiałami.

Pan Stanisław Kopczyński zabierając głos stwierdził, że sprawozdanie z
budżetu było również omawiane na posiedzeniu komisji, na której radni pozy-
tywnie  odnieśli  się  do  przedstawionych materiałów.  Następnie  zaproponował
udzielenie absolutorium wójtowi z tytułu wykonania budżetu gminy.

Więcej tematów do dyskusji nie zgłoszono wobec tego Pani Kazimiera
Mańdziuk przystąpiła do realizacji następnego punktu obrad sesji.



Do pkt. 13

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały  w  sprawie  rozpatrzenia  i  zatwierdzenie  sprawozdania  finansowego
wraz  ze  sprawozdaniem Wójta  Gminy  Tarnawatka  z  wykonania  budżetu  za
2016 rok. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca
Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 12 radnych, głosowało 12 radnych, „za” 12, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr XXI/142/2017 została podjęta jedno-
głośnie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie: udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy z tytułu wykona-
nia budżetu za 2016 rok. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca
Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 12 radnych, głosowało 12 radnych, „za” 12, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr XXI/143/2017 została podjęta jedno-
głośnie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy tarnawat-
ka na lata 2017-2021.

Pani Skarbnik wyjaśniła projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 12 radnych, głosowało 12 radnych, „za” 12, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr XXI/144/2017 została podjęta jedno-
głośnie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie: zmian w uchwale budżetowej na 2017 rok.

Pani Skarbnik wyjaśniła projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 12 radnych, głosowało 12 radnych, „za” 12, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr XXI/145/2017 została podjęta jedno-
głośnie. 

Przewodnicząca Rady Gminy Pani Kazimiera Mańdziuk odczytała projekt
uchwały w sprawie:  zmiany uchwały Nr XX/136/2012 Rady Gminy Tarnawatka z
dnia 30 października 2012 r. w sprawie podziału Gminy na okręgi wyborcze, ustalenia



ich granic i numerów oraz liczby radnych wybieranych w każdym okręgu do Rady
Gminy Tarnawatka.

Pan Sekretarz wyjaśniła projekt uchwały.
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono, wobec tego Przewodnicząca

Pani Kazimiera Mańdziuk poddała pod głosowanie jawne podjęcie w/w uchwa-
ły. Obecnych było 12 radnych, głosowało 12 radnych, „za” 12, „przeciw” 0,
„wstrzymało się od głosu” 0. Uchwała Nr XXI/146/2017 została podjęta jedno-
głośnie.

Do pkt. 14

Na  prośbę  Pana  Stanisława  Kopczyńskiego,  o  poprawienie  dróg  na
osiedlu  OHZ,  Pan Wójt  poinformował,  że  ubytki  zostaną  usunięte  w trakcie
trwania inwestycji w Tarnawatce.

Na prośbę Pana Jarosława Piaseckiego, o zrobienie bezpiecznego zjazdu z
drogi  krajowej  nr  17  w  Suminie  w  kierunku  Krasnobrodu  Pan  Wójt
poinformował, że wznowi tę sprawę.

Na pytanie Pana Stanisława Milichiewicza, o potrzebie naprawy dróg w
Wieprzowie i w Dąbrowie Tarnawackiej, Pan Wójt poinformował, że zostanie to
wykonane przed żniwami.

Na  prośbę  Pana  Ryszarda  Malca,  o  zgłoszenie  do  Zarządu  Dróg
Powiatowych,  aby  wyremontowali  drogi  powiatowe  w  Tarnawatce-Tartaku,
Wójt  powiedział,  że rozmawiał  z Dyrektorem Zarządu Dróg Powiatowych w
tym temacie.

Na pytanie Pana Andrzeja Piroga w sprawie zamiany budynków, Wójt
poinformował,  że  nic  się  nie  zmieniło  w  tej  sprawie,  uchwała  w  sprawie
zamiany jest aktualna, ale do zamiany jeszcze nie doszło.

Pan Andrzej Piróg zapytał, czy nie lepiej byłoby cofnąć uchwałę w tej
sprawie.

Dyskusja na w/w temat.
Pan Sekretarz  poinformował,  że aby móc cofną uchwałę trzeba złożyć

wniosek  podpisany  przez  5  radnych  i  wtedy  zostanie  przygotowany  projekt
uchwały w sprawie cofnięcia tej wcześniejszej uchwały.

Do pkt. 15

Pan Wójt poinformował, że we wrześniu ruszy nabór na dofinansowanie
dróg z programu „Rozbudowa Infrastruktury Gminnej  i  Powiatowej” do tego
programu  chcemy  złożyć  wniosek  na  odcinek  drogi  ul.  Szkolnej  i  ul.
Widokowej,  ponieważ  ta  droga  łączy  drogę  krajową z  drogą  powiatową,  co
zwiększa szanse na uzyskanie dotacji na tę drogę.

Pan Tadeusz Borowicz zapytał o to, czy sprawa odmowy dofinansowania
budowy kanalizacji w Wieprzowie została skierowana na drogę sądową.



Pan  Mecenas  odpowiedział,  że  ze  względu  na  nikłe  szanse  nie
wchodziliśmy na drogę sadową.

Pan Wójt poinformował, że jesteśmy w trakcie przygotowań do przetargu
na budowę przedszkola w Tarnawatce.

Pan  Janusz  Najda  zapytał,  co  ze  sprawą  drożności  przepustów  obok
sklepu Pana Mroza przy ul. Ks. Boguty.

Pan Wójt  odpowiedział,  że  rowy gminne  zostały  oczyszczone,  a  rowy
przebiegające  przez  prywatne  posesje  powinny  być  oczyszczane  przez  ich
właścicieli i do tych osób, które tego nie wykonują będą wysyłane monity.

Pan Ryszard Malec zasugerował, czy można by było w ramach jakichś
opracowań opisać miejscowość Skrzypny Ostrów.

Pan Sekretarz odpowiedział, ze gdyby się ktoś zgłosił chętny do napisania
to na pewno mu pomożemy w tym zakresie, ale najpierw zróbmy monografię o
gminie, a później o miejscowościach.

Pan Stanisław Kopczyński zapytał, czy można by było usunąć drzewo na
skrzyżowaniu (OHZ) w Tarnawatce.

Pan Wójt poinformował, że drzewo to znajduje się na działce prywatnej.
Pan  Stanisław  Milichiewicz  zapytał,  o  chodnik  w  Wieprzowie  przy

drodze wojewódzkiej.
Pan Wójt poinformował, ze trwają rozmowy w tej sprawie.
Pan Mariusz Samulak zapytał, czy zmieniło się coś w sprawie szacowaniu

szkód.
Pan Wójt odpowiedział, ze jeszcze nie.

Do pkt. 16

Przewodnicząca Rady Gminy Kazimiera Mańdziuk ogłosiła zamknięcie
obrad XXI sesji VII kadencji Rady Gminy Tarnawatka. Podziękowała, za udział
w obradach XXI sesji VII kadencji Rady Gminy Tarnawatka. 

Sesję zakończono o godz. 14.45.

Protokołowała         Przewodnicząca Rady Gminy

Magdalena Kulas      Kazimiera Mańdziuk


